
GODOVI  PRAZNIKI  SVETE MAŠE

10. NEDELJA MED LETOM - 9. junij 2024
Primož in Felicijan, mučenca
Ob 8.00: za žive in pokojne župljane
Ob 10.00: + Marija, Tončka in Jože Vrečar
Ponedeljek: 10. 6.  2024
Bogumilj Poljski, škof
Ob 18.30: + Mario Škrinjar
Torek: 11. 6. 2024 
Barnaba, apostol
Ob 18.30: + Sonja in Franc Žabjek, po namenu družine Žabjek
Sreda: 12. 6. 2024
Adelajda, devica, redovnica
Ob 7.00: + Alojz Rajbar, po namenu Obstarjevih iz Kal
Četrtek: 13. 6. 2024
Anton Padovanski, redovnik, cerkveni učitelj
Ob 18.30: + Anton Dolinšek, ob godu, p. n. Lojzeta Černeta z družino
Petek: 14. 6. 2024
Valerij in Rufin, mučenca
Ob 18.30: + Janko Novak, po namenu Nijinih bratrancev iz Dolenjske
Sobota: 15. 6. 2024
Vid, mučenec
Ob 18.30: + Martin Štrumbelj, obletna in + starši Nardin
11. NEDELJA MED LETOM - 16. junij 2024
Marija Terezija Scherer, redovnica
Ob 8.00: + Anton Novak, obletna
Ob 10.00: za žive in pokojne župljane

Izdal: Župnijski urad Ljubljana Rudnik Odgovarja: Lojze Zupan, župnik
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JEZUSOVA NOVA  DRUŽINA

Družina kot skupnost očeta, mame in otrok je
prastara. Vedno je obstajala neka oblika družine.
Doživeli smo razvoj od velike do majhne družine.
Sv. Pismo začne z nesrečno družinsko zgodbo o
Adamu in Evi. Kljub temu iz svetopisemske zgodovine vemo, da tudi Jezus
pripada družini. V krščanskem izročilu je bila oplemenitena kot “Sv.
Družina”, čeprav ni bila tako sveta. Starša ob Jezusovem rojstvu nista bila
poročena. Jezus naj bi bil njun edini otrok in jima tudi povzročal težave.
Svetopisemski učenjaki še danes razpravljajo o tem, kako naj razumemo
Jezusove brate in sestre v evangeliju? Ali so pravi, ali samo bratranci in
sestrične? V vsakem primeru je Jezus pripadal veliki družini, ki pa za nas
danes ni tipična. V današnjem evangeliju pa sam odgovori raziskovalcem,
kdo so njegovi pravi sorodniki: “Kdor namreč izpolnjuje Božjo voljo, ta
je moj brat in sestra in mati”. (Mr 3,20-35) Jezus si ustvari novo
družino, ki ji pripadamo tudi mi in je za nas tipična.

Dejstvo je, da v Sloveniji, sorazmerno številu njenih prebivalcev, preveč
mož ali žena sami vzgajajo otroke. Mnogi živijo v zunajzakonski skupnosti. 
Tudi veliko kristjanov ni cerkveno poročenih. Veliko zakonov in družin gre
vsako leto narazen. Imeti otroke je postalo tveganje revščine ali nevarnosti
rojevanja na današnji svet.

V življenju Cerkve ima družina veliko prednost. Ideal “Sv. Družine” je
bil dolga leta zelo cenjen. Cerkev se upira številnim novostim v
razumevanju zakonske zveze in družinske skupnosti. Tozadevna
vprašanja težko rešuje. Ali je do zdaj sledila sanjam, ki so se že zdavnaj
izkazale za utopijo?

In kaj menijo starši, partnerji, ki ne “obvladajo” več svojih otrok? Ali
stari starši, ki njihove vnuke ob obiskih bolj zanima pametni telefon kot
pa dedi in babi? Položaj današnjih družin res ni rožnat. K sreči obstaja
tudi druga stran. Kje drugje se življenje tako doživlja, trpi, ozdravlja in
dosega s takšno močjo kot v družini?



Sv. Anton Padovanski (13.6.),
je nekoč pridigal na plaži.

Ljudje ga niso hoteli poslušati,
a ribe so mu prisluhnile.

Danes pridigajo ribe nam:
o onesnaženosti morij,
o čezmernem ribolovu,

o izumrtju.
Ali ljudje spet ne poslušamo?

Sedaj po maši boste veroučenci prejeli veroučna spričevala , zato
pridite v zakristijo. Starši ste naprošeni, da spričevalo pogledate,
podpišete in kmalu vrnete. Tako bodo varno shranjena. Veroučenci
devetega razreda spričevalo ohranijo za spomin. Več veroučencev
spričevala lani ni prineslo nazaj, tako ga nismo mogli napisati.

V soboto, 15. junija 2024, bo vseslovensko romanje bolnikov,
invalidov in starejših na Brezje . Sveto mašo ob 10. uri bo ob
somaševanju duhovnikov daroval ljubljanski nadškof metropolit
Stanislav Zore. Pred mašo bo molitev rožnega venca ter priložnost
za spoved in bolniško maziljenje.

Cilj šolskega in tudi
veroučnega leta je za učence
in učenke dobro spričevalo, ki
jim omogoči, da gredo v
naslednji razred. To drži?
Ne, ker obstajajo še drugi,
nadaljnji, pomembni cilji:
r a z v i t i  s a m e g a  s e  v
odgovorno in ljubeznivo
osebo. Najti prijatelje. Postati
samostojen. To velja za vsako
starost. Sposobnosti, ki jih ni
mogoče izraziti v ocenah. 

Kljub temu ocene ostajajo zelo pomembne - vsaj v kasnejših letih. In včasih
slabe ocene ovirajo in v najslabšem primeru preprečujejo napredovanje. To
je za učence in učenke boleča izkušnja: sramujejo se, izgubijo sošolce in
sošolke - samo dve negativni posledici.
Za starše, družine in prijatelje je takrat pomembno, da negativne izkušnje ne
poglabljajo, da se vzdržijo obtoževanja, da ne pokažejo preveč jasno svojega
razočaranja. Torej kakor na sliki: tistim, ki so ostali na poti, priti naproti in jih
objeti. Graditi, ne rušiti. Skupaj iskati rešitve. Tudi otroci, ki niso uspeli
narediti razreda, potrebujejo počitnice, sprostitev in zbistritev glave.

Nogomet in vera
imata veliko

skupnega.
Oboje je možno le v

skupnosti, oboje zahteva
vajo, včasih disciplino in

potrpežljivost, oboje dela
veselje. Je pa tudi veliko
razlik. Najpomembnejša:
v veri smo že vsi zmagali.

SVETOST
ŽIVLJENJA

Cerkev zagovarja svetost
življenja od spočetja do smrti
(nasprot u j e  splavu in
evtanaziji). Katoličani imamo
takšen pogled na življenje,
ker smo razumski in verni
ljudje. 
Embrio ni samo “skupek
celic”, v smislu, da bo
življenje šele postalo, ampak
je že življenje, človeško
življenje s potencialom.
Katerokoli človeško bitje
nima pravice dvigniti roke
nad drugo človeško bitje. To
je notranje zlo dejanje. Govor
o pravicah, o intimi, o fetusih
je bil prinesen iz medicine na
področje človeških odnosov,

zato, da nas tak jezik posredno prerpičuje, da gre za tehniko in ženske pravice. V
resnici pa gre za temeljno vprašanje etike in družbe, ker uboj človeškega življenjaspada
med “moralne absolute”, torej nikoli dovoljena dejanja. Tam se odloča naša
človečnost. - Ker delavska revolucija ne pride več v poštev, se išče drugo revolucijo, s
katero se ljudi “farba” in vodi v “nov družbeni red”, ker da “ta bo pa res najboljši”.
Božji pogled na življenje bo naša rešitev, pa četudi bodo morda na kratek rok
uveljavljene pogubne zakonske rešitve.                     /Moralni teolog dr. Gabriel Kavčič/


